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1 1 11 Samenleving PvdA 01,02,01 vanuit effectief accommodatiebeleid dient ook besloten te worden over 

(afstoting van) de in ons bezit zijn de kerktoren. Wanneer is dat voorzien?

Is niet in voorzien en er zijn geen plannen hieromtrent. Boere

2 2 12 Samenleving PvdA 01.02.05 welke efficiency voorziet het college nav de verkennende gesprekken met 

de bibliotheek Gouda?

a. Momenteel vindt er een verschuiving plaats van de zogenaamde traditionele 

bibliotheek naar een taal- en informatiecentrum waardoor meerdere doelgroepen op 

een laagdrempelige, efficiënte manier bereikt kunnen worden. Er is sprake van 

samenwerking met veel instellingen binnen de gemeente en de regio. Daarnaast 

maken digitale producten  het werk effectiever.  b. Probiblio heeft in opdracht van de 

bibliotheek Krimpenerwaard onderzoek gedaan naar de laaggeletterdheid in de 

gemeente Krimpenerwaard. Landelijk is 8%-16% van de beroepsbevolking 

laaggeletterd. Dat komt  voor Krimpenerwaard neer op 2.700 - 5.400 laaggeletterden in 

de leeftijdsgroep 16 – 65 jaar.

Sleeuwenhoek

3 3 12 Samenleving PvdA 01,02,03 kan college inzicht geven in de aantallen aanvragen die vanwege nieuwe 

regelgeving zijn geweigerd of afgewezen?

Niet duidelijk is waar deze vraag betrekking op heeft Boere

4 4 14 Samenleving PvdA 540 kunst. Ca 35% is niet uitgegeven aan Kunst, kan college toelichten waarom niet? De planning was dat een aantal projecten in 2016 zouden worden afgerond, kunst op 

de Rotondes, i.v.m. afscheid Nederlek, Deze zijn in de planning opgeschoven naar het 

eerste halfjaar van 2017.

Sleeuwenhoek

5 5 16 Jeugd en Wmo PvdA 02,04,01 college ontvangt jaarlijks verslag leerplicht, doorlopend proces daar aantal 

meldingen schoolverzuim afnemen. Is het college er obv de jaarcijfers in geslaagd 

het aantal ongeoorloofd schoolverzuim en signaalverzuim terug te dringen?

Het jaarverslag over het schooljaar 2016/2017 ontvangen wij in oktober 2017. Naar 

aanleiding van dit verslag wordt u geinformeerd. 

Neven

6 6 19 Jeugd en Wmo PvdA 02,03,02 kan college aangeven met welke scholen de openbaarheid van 

schoolpleinen nog niet is geregeld?

Formeel is er nog niets gewijzigd, maar vooral voorbereid en verkend. De scholen 

staan er zeker welwillend tegenover. Eind 2017 is per plein vastgelegd wat de status is.

Neven

7 7 21 Jeugd en Wmo PvdA 02,08,02 graag inzicht in het aantal jeugdigen dat door jongerenwerk wordt toegeleid 

naar de algemene voorzieningen. Is dit meer dan in 2015? Welk streefgetal hanteert 

het college? Naar welke algemene voorzieningen gebeurt dit het meeste?

Dat is niet of moeilijk te zeggen, niet alleen omdat dat in 2015 niet is bijgehouden, maar 

ook omdat niet geregistreerd wordt door algemene voorzieningen wat de aanleiding is 

om gebruik te maken van een algemene voorziening.Voor de verantwoording 2017 

zullen we hier aandacht voor vragen bij de uitvoerende stichting.

Neven

8 9 22 Jeugd en Wmo PvdA 02,10,03 kunnen de resultaten van de regionale particpatie geconcretiseerd wroden? 

Hoeveel minder taalachterstand is er nu?

Samenwerkingsverbanden en gemeenten maken een gezamelijke ontwikkelagenda op 

basis waarvan zij gezamenlijk een aantal thema's concreet uitwerken. Dit is gericht op 

arrangementen tussen jeugdhulp (gemeenten) en onderwijs.Dit gaat onder andere over 

procesafspraken over de aanpak van thuiszitters en voortijdig schoolverlaters, 

onderwijszorgarrangementen zoals Jeugdondersteuning Op School etc. Voor de 

dyslexiezorg geld dat er een monitor heeft plaatsgevonden die inzicht geeft in de 

verwijzing, diagnosticering en behandeling van Ernstige Enkelvoudige Dyslexie (EED).  

In juni 2017 is het plan van aanpak terugdringen benutting EED vastgesteld. Dit plan 

zet in op terugdringen van de benutting EED in drie jaar tijd. U ontvangt de 

ontwikkelagenda in kwartaal 3 2017 ter informatie.   Terugdringen danwel voorkomen 

van taalachterstand gaat via Voor- en vroegschoolseeducatie (VVE) en werkt middels 

afspraken met kinderopvang en basisonderwijs over signalering en de begeleiding. Dit 

is gericht op een goede startkwalificatie in het basisonderwijs. Er zijn ons op dit 

moment geen cijfers bekend hoeveel minder taalachterstand er is ten opzichte van 

voorgaande jaren. Wel is er zicht op het aantal kinderen dat gesignaleerd wordt. 

Neven

9 10 23 Jeugd en Wmo PvdA 02,13,02 % kinderen met een zwemdiploma neemt toe vanwege interventie college, 

kan aangeduid worden hoe de %-ontwikkeling vanaf 2015 is geweest? En het 

aandeel geslaagden?

Er zijn ons geen cijfers bekend over hoeveel kinderen er geen zwemdiploma hebben 

alsmede hoeveel kinderen er een zwemdiploma hebben behaald. In de sportnota is het 

stimuleren voor het behalen van een diploma opgenomen als actiepunt voor kwartaal 4 

2017 tot kwartaal 2 2018

Neven

10 11 24 Jeugd en Wmo PvdA 02,14,01 de welzijnspunten dragen bij aan afname van maatwerkvoorzieningen. Dat 

wordt gemonitoord, zo lezen wij. Kunnen de 1e resultaten van de monitoring gedeeld 

worden? Is al afname zichtbaar?

Begin 2018 komt er een evaluatie van de Welzijnspunten. Er is nog geen 1e monitoring 

geweest. Dus deze kunnen nu nog niet worden gedeeld.

Neven

11 12 24 Jeugd en Wmo PvdA 02,14,03 kan college concreet benoemen welke resulatten zij denkt te halen uit een 

onderzoek op welke manier de kleinschaligheid van kernen kan bijdragen aan 

vermindering van maatwerkvoorzieningen?

Op basis van de trendanalyses kan men op de lange termijn meten wat de resultaten 

zijn. Het project dagbesteding en sociale basis infrastructuur kunnen daar ook input 

voor leveren.

Neven

12 13 31 Jeugd en Wmo PvdA 420 gymnastiekonderwijs. Minder afgerekend op gymuren, dus minder gymuren. De 

regeling werd te ruim gebruikt. Welke scholen znemen nu minder gymuren af omdat 

de regeling minder ru8im wordt toegepast?

De regeling mbt bijdrage buitengym aan VO-scholen werd in het verleden te ruim 

uitgelegd. Nu volgen we de juiste regels. VO-scholen nemen nog net zoveel uren af, 

maar dragen daarvoor zelf een groter deel bij.

Neven

13 14 32 Jeugd en Wmo PvdA Waarom worden de vrijvallende middelen voor Jeugd en WMO niet geoormerkt en 

toegevoegd aan de reserve WMO

 

Naast de decentralisatie uitkering zijn er vanuit algemene middelen bedragen 

structureel toegevoegd, waardoor bij overschot dit laatste terugvloeid in de algemene 

reserve.

Sleeuwenhoek

14 15 32 Jeugd en Wmo PvdA 480 gemeenschappelijke baten etc.. Er wordt 149k onderbesteed aan gym en 

zwemvervoer (zie ook vraag 13) en ander onderwijsbudget wordt geclusterd. Kan 

college aangeven welkescholen dit treft? 

Er zijn enkele scholen die gebruik maken van schoolzwemmen en zwemvervoer. 

Gymvervoer is alleen aan de orde als niet op redelijke afstand een gymlocatie te 

gebruiken is.  De koningin Julianaschool en de Schakel uit  Ouderkerk aan den IJssel, 

De Driestar uit Lekkerkerk en De Krommendraai, de Wegwijzer, Kiezel en Kei en de 

Ark uit Bergambacht maken gebruik van gym- en school zwemvervoer.

Sleeuwenhoek



15 16 32 Jeugd en Wmo PvdA De belasting capaciteit bedraagt 113 % terwijl de algemene reserve vrij vermogen in 

2 jaar tijd gestegen is  van € 11,2 mln op 1/1/15 naar € 19,7 mln op 31./12 2016. Is 

deze constatering juist ?

Ja, de constatering dat de algemene reserve vrij vermogen stijgt is juist. Dit heeft 

echter geen relatie met de hoogte van belastingcapaciteit. 

Het feit dat de belastingcapaciteit in onze gemeente hoger ligt dat het landelijke 

gemiddelde, wordt met name verzoorzaakt door de Rioleringslasten. Deze ligt in ons 

gebied met de slappe bodem hoger dan gemiddeld. Indien er binnen het complex van 

de riolering sprake is van een voordeel wordt verrekend met de betreffende voorziening 

en niet toegevoegd aan de Algemene reserve. 

Boere

16 17 32 Jeugd en Wmo PvdA 662 kan college aangeven hoeveel vouchers voor HHT in heel 2016 zijn verstrekt, op 

welke manier het college de HHT vouchers -via de welzijnspunten-onder de aandacht 

heeft gebracht?  De tekst geeft de indruk dat er budget niet is besteed of zelf uit 2015 

nog resteerde, door de verschillden organisaties. 

In 2016 zijn in totaal 4.209 vouchers ingezet. Al onze samenwerkingspartners 

waaronder de welzijnspunten zijn hiervan op de hoogte en ook voor welke doelgroep 

deze voucher bedoeld is. Indien nodig wijzen zij mensen op het bestaan van de 

dienstenvoucher net zoals de consulenten van de afdeling Samenleving en zorg doen 

maar ook de gecontracteerde partijen van hulp bij het huishouden.  Het aantal 

verzilverde vouchers per maand blijft ongeveer het zelfde, namelijk rond de 400 

vouchers.

Sleeuwenhoek

17 18 33 Jeugd en Wmo PvdA 714 Openbare gezondheidszorg. Wat heeft RDOG aan extra onderzoek gedaan voor 

de extra 102k?

De RDOG heeft geen extra onderzoek gedaan.  Er is op de gemeentebegroting een 

overschot  door een te ruime raming van de bijdrage aan de RDOG en een 

ondersbesteding op de post onderzoek en advieskosten.

Sleeuwenhoek

18 19 48 werk en inkomen PvdA 04,06b,01 de tussenevaluatie minimabeleid zou eind 2016 al zijn opgesteld. De 

evaluatie van beleidsregel individuele inkomenstoeslag is blijkbaar al geevalkueerd. 

Wanneer komt de tussenevaluatie naar de raad en wat was de conclusie van de 

evaluatie van de betreffend ebeleidsregel?

De Verordening en de beleidsregel Individuele inkomenstoeslag zijn in het derde 

kwartaal van 2016 geëvalueerd. Dit leidde tot de conclusie dat er geen wijzigingen 

noodzakelijk waren in de verordening, maar wel in de beleidsregels. De raad heeft in 

het kader van de harmonisatie op 13 december 2016 de verordening (inhoudelijk 

ongewijzigd) vastgesteld. Naar aanleiding van motie 16-51 is de toelichting op de 

verordening aangepast. Voorafgaand aan de vaststelling van de geharmoniseerde 

verordening hebben wij op grond van de evaluatie de beleidsregel gewijzigd door de 

doelgroepbepaling te verduidelijken en hebben wij nadien met inachtneming van de 

motie M16-51  de toelichting op de beleidsregel gewijzigd.

Vente

19 20 51 Werk en Inkomen PvdA Waarom is het voorstel voor de resultaatsbestemming van € 98.000 niet terug te 

vinden in het raadsvoorstel voor de bestemming van het resultaat.

Het bedrag van € 98.000 is in het raadsvoorstel onder punt 2.1 onder l opgenomen. Vente

20 21 52 Werk en Inkomen PvdA ALG wat is op productniveau het bedrag dat beschikbaar was voor, en resteert van 

het producte minimabeleid / armoedebestrijding? 

Op het product Minimabeleid was een bedrag van € 478.000 beschikbaar.  Besteed is 

er een bedrag van € 441.000. Voor de post bijzondere bijstand was € 474.000 

beschikbaar en € 423.000 uitgegeven. Dat het bedrag niet volledig is besteed heeft te 

maken met het achterblijven van de plaatsing vluchtelingen.

Vente

21 22 75 RO Wonen en mobiliteit PvdA Kunt u een nadere toelichting geven over de bedragen die via de Grexen en de 

reserves lopen.

Bedragen die via de grexen en de algemene reserve grondzaken lopen hebben 

betrekking op de gebiedsopgaven waarin de gemeente zelf de grondexpoitatie voert. 

Voor deze gebiedsopgaven, doorgaans wonngbouwlocaties, heeft de raad eind 2016 

de actualisering van de grexen vastgesteld. De bedragen in de grexen bestaan voor 

een groot deel uit de kosten voor het bouw- en woonrijp maken van gronden en de 

opbrengsten van de verkoop van bouwrijpe grond.

Blok

22 23 88 Duurzaamheid enz PvdA Waar wordt de besluitvorming geregeld voor het overhevelen van budgetten  voor 

projectnen die niet zijn uitgevoerd ? Zie Lasten milieubeheer.

Voorstellen tot overheveling van incidentele budgetten worden bij de vaststelling van de 

jaarrekening bij de resultaatbestemming meegenomen.

Blok

23 24 95 recreatie PvdA Een zeer storende tikfout lijdt met een lange ij moet leidt met een kort ei zijn. ok Blok

24 25 104 Bestuur en dienstverlening PvdA Kunt u een specificatie geven van de extra dotatie pensioen voorziening wethouders In de begroting 2017 is een dotatie van € 97.900 opgenomen. Dit bedrag is gelijk aan 

de raming van 2016. Hoewel er geen zekerheid bestaat over de uitkomst van de 

actuariële berekening van Raet voor 2017 lijkt de verwachting realistisch dat dit 

opnieuw aanleiding zal geven tot een hogere storting dan de geraamde € 97.900. Voor 

de tweede tussenrapportage is naar aanleiding van de berekening over 2016 al een 

notitie opgenomen dat de raming naar boven moet worden bijgesteld. Het lijkt zinvol om 

tenminste € 75.000 bij te ramen. Na de correctie van afgelopen jaar (herstel 

pensioenkapitaal van drie wethouders) en opnieuw een verdere verlaging van de 

rekenrente, mag worden aangenomen dat er geen hele grote schommelingen meer 

optreden in 2017, maar de huidige raming is naar alle waarschijnlijkheid wel te laag.

Boere

25 26 104 Bestuur en dienstverlening PvdA Waarom is er een voordeel van €1.690 mln op de frictiekosten Dit is het gevolg van de gehanteerde systematiek. De besteding van de frictiekosten 

wordt vertaald in meerjarige kredieten, waarbij de kredieten op begrotingsbasis niet in 

jaarschijven worden geknipt. De in enig jaar gerealiseerde lasten op de kredieten 

rekenen af naar de exploitatie. Hierbij worden per jaarschijf alleen de lasten voor het 

betreffende jaar verantwoord. Het niet bestede deel van de kredieten schuift door naar 

de volgende jaarschijf. 

Tegenover de lasten staat, zowel op begrotingsbasis als bij de realisatie, een bijdrage 

vanuit de reserve Frictiekosten. Hierdoor verloopt de afwikkeling van de frictiekosten 

voor de exploitatie altijd budgettair neutraal.

Boere

26 27 104 Bestuur en dienstverlening PvdA Genoemde bedragen leiden niet tot een voordeel op Bestuurlijke samenwerking van 

€ 1.953 mln.

Deze constatering is juist. Bij het derde punt van de toelichting (ontwikkelprogramma 

Dienstverlening) is niet vermeld dat dit een voordeel van ca. 

€ 125.000 betreft. Daarnaast is nog sprake van een aantal niet vermelde relatief kleine 

afwijkingen. Deze worden niet toegelicht omdat ze kleiner zijn dan € 50.000

Boere



27 28 111 Financien PvdA Kunt U aangeven waarom de verwachte loonkosten niet gerealiseerd zzijn. Was de 

inzet van personeel niet nodig ?

Nee, de reden is administratief. Gedurende het jaar zijn de loonkosten die ten laste van 

de frictiekosten worden gebracht geactualiseerd en overgeboekt naar een andere post 

binnen de begroting. Ten onrechte is een deel van de geraamde lasten niet afgeraamd, 

maar hier blijven staan. Per saldo is dit voor zowel de begroting als realisatie budgettair 

neutraal. Ook de bijdrage uit de reserve frictiekosten, waaruit de loonkosten worden 

gedekt, is niet afgeraamd en blijven staan. Omdat de lasten niet zijn gerealiseerd is de 

onttrekking logischerwijs ook niet gedaan.

Boere

28 29 111 Financien PvdA Kunt U de zinsnede "Daarnaast ontstaat er een voordeel van € 90.000 op de 

functionele doorboeking " uitleggen 

Een functionele doorboeking is een administratieve boeking om (een deel van de) 

kosten toe te rekenen aan een bepaald product maar die ergens anders in de 

jaarrekening is geboekt. Een voorbeeld hiervan zijn de kwijtscheldingskosten. Deze 

worden geboekt op het produkt Gemeentelijk armoede- en schuldenbeleid. Een deel 

van deze kosten rekenen we echter toe aan de Afvalstoffenheffing en de Rioolheffing. 

Deze lasten worden namelijk gedekt door de betreffende tarieven. Om dat inzichtelijk te 

maken wordt gebruik gemaakt van de functionele doorboeking. De functionele 

doorboeking verloopt echter altijd neutraal. 

Boere

29 30 118 te sluiten kredieten PvdA In totaal worden er kredieten afgesloten tot een bedrag van ca. €2,683 mln. (zelf 

uitgerekend). Kunt U aangeven tot welke voordelen deze niet gebruikte kredieten 

leiden ?

Het afsluiten van een krediet met een saldo  heeft gevolgen voor de dekking die is 

besloten.  Per krediet is dit verschillend, het saldo heeft een voor- nadeel voor een 

voorziening,  reserve, (egalisatie in tijd en geld). Indien er minder kapitaallasten zijn dan 

geraamd, wordt dit verwerkt bij de nieuwe begroting.

Boere

30 31 126 WNT verantwoordeing PvdA Waarom is de beloning van de Griffier en de Alg . Directeur tussen 2015 en 2016 met 

meer dan € 10.000 gestegen ? Is deze stijging procentueel gezien ook voor alle 

andere functies van toepassing geweest ?

Vanaf 1 januari 2016 zijn de salariskosten van alle medewerkers 3% verhoogd. Uw 

constatering is juist. Echter een vergelijking tussen WNT opgave tussen 2015 en 2016 

bestaat niet alleen uit de generieke salarisverhoging. Voor de bezoldiging binnen WNT 

worden naast de beloning ook andere componenten vermeld. Het gaat daarbij om 

onkostenvergoedingen en de door de werkgever betaald pensioenpremie. 

Voor de griffier is daarnaast sprake van een bijzondere situatie. Het aantal uren van de 

griffier is vanwege extra werkzaamheden voortvloeiende uit de opstart van de nieuwe 

gemeente/griffie door de werkgeverscommissie tijdelijk uitgebreid naar 40 uur per 

week. M.i.v. 1 september 2017 werkt de griffier weer 36 uur (1 fte)

Cazemier

31 32 131 Saldo financieringsfunctie PvdA Kunt U uitleggen wat het saldo financieringsfucntie inhoudt. Is dit het verschil tussen 

de werkelijke betaalde rente op leningen (pag 153 = € 1,542 mln) en de som van de 

doorbelasten rente in de kapitaallasten ?

Het saldo van de financieringsfunctie bedraagt € 2.432.000. Het betreft het saldo van 

de de doorberekende rente (2,81%) afgezet tegen de werkelijke rentelasten en-baten.

Boere

32 33 135 Toeristenbelasting PvdA Welke controle vindt er plaasts op de opgave toeristenbelasting van ondernemers De aangiften worden jaarlijks bij het SVHW gecontroleerd of het in lijn is met de opgave 

van de voorgaande jaren. Bij grote verschillen wordt er telefonisch nadere informatie 

gevraagd. Daarnaast worden alle ondernemers 1 keer in de 4 jaar bezocht en wordt de 

administratie gecontroleerd door een extern bureau dat gespecialiseerd is in deze 

controlewerkzaamheden.

Boere

33 34 139 Risico paragraaf PvdA Ten opzichte van 2015 is het risico bedrag van € 11,4 mln afgenomen naar € 5,5 mln. 

in 2016. Kunt U van de in 2015 opgenomen risico's aangeven waarom zij in 2016 niet 

meer aanwezig zijn.

In de jaarrekening 2015 was sprake van geinventariseerde risico's ter hoogte van 

11.421.000. Het is onwaarschijnlijk dat alle geïnventariseerde risico’s zich gelijker tijd in 

volle omvang voor doen. Het benodigd weerstandsvermogen wordt daarom bepaald op 

50%. Het benodigd weerstandsvermogen komt daarmee uit op € 5.710.530,--.De 

vermindering van de risico's in 2016 zijn met name het gevolg van de actualisatie van 

de grondexploitaites van december 2016.  Door de afwaardering van de boekwaarde en 

de veranderingen in het programma zijn ook de risico's afgenomen van 4.524.000 naar 

880.000. Deze verlaging van de risico's met 3.644.000 brengt een verlaging van het 

weerstandsvermogen van 1,82 miljoen met zich mee (50%). Daarnaast zien we ook 

een afname van de risico's met betrekking tot de huisvesting van statushouders en een 

aantal kleinere risico's. Het is overigen niet zo dat risico's verdwenen zijn. De kans dat 

risico's zich voordoen kan lager worden ingeschat evenals het financieel gevolg als een 

risico zich voordoet. Dit laatste is bijvoorbeeld het geval bij de grondexploitaties. 

Boere

34 35 140 Risico paragraaf PvdA Kunt U de risico rapportage van het samenwerkingsverband Gebiedsovereenkomst 

beschikbaar stellen 

De financiën van de Gebiedsovereenkomst lopen niet via onze begroting. De gemeente 

loopt een risico van 3 miljoen. De risicorapportage maakt onderdeel uit van de 

financiële verantwoording Gebiedsovereenkomst Veenweiden. Deze financiële 

verantwoording is niet openbaar omdat dit de onderhandelingspositie van de 

Stuurgroep kan schaden. Het college heeft halfjaarlijks inzicht in de stand van zaken 

van de businesscase. De verantwoording wordt altijd gecontroleerd door de controller 

van de gemeente en de controller van het HHSK.  Tot op heden levert de businesscase 

geen risico’s op. Mocht de uitvoering van de Gebiedsovereenkomst financiële risico’s 

met zich meebrengen, die bij tot verantwoordelijkheid van de raad behoren, zal het 

college dit melden.

Boere

35 36 141 Risico paragraaf PvdA Er is nog € 400.000 beschikbaar binnen het weerstandsvermogen voor de risico's 

van de verbonden Partijen.In de top 10 risico's is een bedrag hiervoor van € 85.000 

opgenomen. Kunt U dit toelichten.

U heeft gelijk dat dit niet overeenstemt.  De tekst over de beschikbare € 400.000 is niet 

juist en komt nog uit 2015. De telling in de risico's van € 85.000 is wel juist. 

Boere

36 37 142 Belasting capacitiet PvdA De belasting capaciteit bedraagt 113 % terwijl de algemene reserve vrij vermogen in 

2 jaar tijd gestegen is  van € 11,2 mln op 1/1/15 naar € 19,7 mln op 31./12 2016. Is 

deze constatering juist ?

zie antwoord op vraag 15. Boere



37 38 155 Financiering PvdA Vormen de gemeentegaranties en borgstellingen geen onderdeel van de risico 

paragraaf, ?

De kapitaalverstrekkingen en afgegeven gemeentegaranties/borgstellingen geven 

beperkt risico en betreft het eventueel overnemen van verplichtingen. Indien er signalen 

zijn dat een risico zich daadwerkelijk voor gaat doen, worden er voorzieningen getroffen

Boere

38 39 160 Bedrijfvoering PvdA Wat was het cijfer voor werkplezier in het medewerkerstevredenheidsonderzoek in 

2015 ?

6,1 Cazemier

39 40 190 Frictiekosten PvdA Aan welke  nog openstaande herindelingsvraagstukken heeft het projectbureau in 

2016 nog gewerkt. Zijn deze taken door externen ingevuld ?  

Het projectbureau herindeling is voor 1 januari 2015 opgeheven. Het projectbureau was 

belast met de voorbereiding van de herindeling. De herindelingsvraagstukken zijn met 

ingang van 1 januari 2015 overgenomen door de afdelingen van de nieuwe organisatie. 

Op pagina 190 en 191 van de jaarrekening zijn deze benoemd. Daarnaast heeft uw 

raad tijdelijk extra financiele middelen beschikbaar gesteld om herindelingsknelpunten 

op te lossen met tijdelijk personeel tot april 2018. Hierbij wordt ook gebruik gemaakt 

van inzet van externen. Het benoemen van generieke 'herindelingsknelpunten' is niet 

mogelijk omdat deze steeds meer vervlochten zijn met reguliere taken binnen de 

organisatie,  waarvoor soms tijdelijk extra capaciteit of expertise noodzakelijk is. 

Cazemier

40 41 226 WNT verantwoordeing PvdA Waarom heeft de Griffier een dienstverband van 1,11 fte ? Vanwege de werkzaamheden voortvloeiende uit de opstart van de nieuwe 

gemeente/griffie werkt de griffier in overleg met de werkgeverscommissie tijdelijk 40 

i.p.v. 36 uur. M.i.v. 1 september 2017 werkt de griffier weer 36 uur (1 fte)

Cazemier

41 1 202 balans CDA De uitzettingen met een looptijd korter dan een jaar lopen van 2015 naar 2016 terug 

van 30 mln. naar 19 mln. In de onderbouwing van de 30 miljoen ontbreekt een 

bedrag van 11,15 mln. Vragen: 1. Graag een onderbouwing van het bedrag van € 

30.216.670 

Uitzettingen met een looptijd korter dan 1 jaar:

Vorderingen op openbare lichamen     € 9.804.239

Uitzettingen in 's rijks schatkist         €  8.400.000

Overige vorderingen                           € 5.410.609

Overige uitzettingen                          € 6.150.000

Rekening courant                             €    450.822

Zie ook vraag 42, 43 en 44.

Boere

42 2 202 balans CDA 2. Wordt de teruggang van ruim 11 mln. veroorzaakt door het overboeken van de 

obligatieportefeuille?

De teruggang wordt deels ( 6,15 mln.) veroorzaakt door het overboeken van de 

obligatieportefeuille.  Het in de balans vermelde bedrag ad. € 30.215.670 is overigens 

niet correct doordat verzuimd is de telling aan te passen nu de beleggingsportefeuille (€ 

6.150.000) is verantwoord onder 'Uitzettingen met een looptijd > 1 jaar'. Middels een 

Erratum zal e.e.a. worden gecorrigeerd.

Boere

43 3 202 balans CDA 3. Indien er nog andere oorzaken zijn van de teruggang, graag een specificatie De afname van de uitzetting in 's rijks schatkist bedraagt 3,3 mln. Aan overige 

vorderingen is een daling te constateren van 1,6 mln.

Boere

44 4 202 balans CDA 4. waar onder uitzettingen > 1 jaar is de obligatieportefeuille zichtbaar? Deze is thans verantwoord onder 'Financiële vaste activa' bij Overige uitzettingen 

looptijd> 1 jaar ( € 6.125.011). In dit bedrag is de nominale waarde van de 

beleggingsportefeuille per 31 december 2016 ad  € 4,75 mln. verantwoord. (Op het 

bedrag ad 6,15 mln. is in de loop van 2016 1,4 mln. gelost)

Boere

45 5 31 3 CDA Hoeveel van het overschot van € 3 miljoen op WMO en Jeugd is structureel? Van het overschot op de WMO en Jeugd is mogelijk 1,3 miljoen structureel. In de 1e 

Tussenrapportage 2017 wordt hiervan € 425k structureel aangewend voor dekking 

vanVan het overschot op de WMO en Jeugd is mogelijk € 1,3 miljoen structureel. In de 

1e Tussenrapportage 2017 wordt hiervan € 425k structureel aangewend voor dekking 

van de wettelijke verlaging van de eigen bijdrage. Daarnaast wordt in de 1e 

Tussenrapportage € 400k gebruikt voor financiële sturing in de Jeugdhulp . Resteert 

nog mogelijke structurele ruimte van ongeveer € 500k op PGB. Echter vanwege grote 

onzekerheden bij de SVB en het ontbreken van de eindafrekening kan dit nog niet 

definitief worden bestemd als ruimte. Aangezien het verschil tussen de eindafrekening 

2015 en de prognose 2016 van de SVB ongeveer 410k is, wordt dit bedrag 

voorzichtigheidshalve niet aangewend voor andere doelen, maar beschikbaar 

gehouden voor de mogelijke gevolgen van de definitieve eindafrekening PGB van de 

SVB. 

Neven/ 

Sleeuwenhoek

46 6 51 4 CDA Hoeveel van het overschot van € 1 miljoen op Werk en Inkomen is structureel? Het overschot op Werk en inkomen is vooralsnog incidenteel. € 542.000 is zeker 

incidenteel. In de Tussenrapportage zijn de inkomsten aangepast aan de beschikking 

van het Rijk inzake Wet Buig. Aan de uitgavenkant vindt vooralsnog geen bijstelling 

plaat. Bij de 2e Tussenrapportage 2017 wordt een analyse gemaakt van de uitputting 

van de budgetten om te bezien  welk deel structureel beschikbaar is. 

Jan Vente

47 7 51 4 CDA Goed dat er in 2016 12% meer uitstroom is uit de WWB. Hoeveel is dat in absolute 

aantallen (2015/2016)?

In 2015 is er een uitstroom gehaald van 203 cliënten. In 2016 bedroeg dit aantal 227 

cliënten.

Jan Vente

48 1 15 Samenleving SGP waarom pakken de verhuurinkomsten Wilgerak en Sporthallen structureel lager uit? De budgetten van zowel het zwembad in Schoonhoven, als ook enkele 

sportaccommodaties werden structureel door de betreffende voormalige gemeenten te 

hoog ingeschat. Dit is nu gecorrigeerd naar de werkelijke situatie.

Boere

49 2 37 Openbare orde en veiligheid SGP Wat is de uitkomst van het gesprek met de brandweerdirekteur over vrijwilligersnivo 

en de knelpunten?

De brandweerzorg in de Krimpenerwaard is gegarandeerd. Cazemier

50 3 39 Openbare orde en veiligheid SGP Voortzetting uitbreiding vuurwerkvrije zones. Stapsgewijs een begin maken met 

vuurwerkvrije kernen. B.v. te beginnen met Stolwijk of Bergambacht. Hoe kijkt het 

college aan tegen de A la Hilversum

We maken ieder jaar een afweging over de aan te wijzen gebieden. Hierbij maken we 

een afweging tussen proportionaliteit en subsidiariteit, maar ook op haalbaarheid en de 

handhaafbaarheid.

Cazemier



51 4 57 Economie, ondernemen en 

bedrijvigheid

SGP Is al meer bekend over onderzoek naar mogelijkheden voor een helder, 

klantvriendelijk digitaal platform?

Er wordt hard gewerkt aan de opzet van een digitaal bedrijvenloket waar een database 

van en voor ondernemers onderdeel van uitmaakt. Oplevering is voorzien voor 1 januari 

2018.

Vente

52 5 58 Economie, ondernemen en 

bedrijvigheid

SGP Is er al een database voor ZZP’ers? Waarom? Er is nog geen database voor ZZP'ers. Mogelijkheden tot opzetten en integreren van 

een dergelijke database als onderdeel van het digitaal bedrijvenloket wordt momenteel 

onderzocht (hierbij gaat het oa om doel, verantwoordelijkheid, privacy en het up tot date 

houden). Oplevering is voorzien voor januari 2018.

Vente

53 6 60 Economie, ondernemen en 

bedrijvigheid

SGP Hoe staat het met de eventuele start van een Leerwerkbedrijf in onze gemeente? Door de gemeente is afgelopen paar maanden, samen met een extern deskundige, intensief gewerkt een verkenning op gebied van haalbaarheid en draagvlak onder VO-scholen en bedrijven. In het najaar zijn de uitkomsten bekend en wordt een concreet plan van aanpVente

54 7 72 Ruimtelijke ordening, wonen 

en mobiliteit

SGP Heeft de provincie onze zienswijze voor R-net overgenomen? Zienswijze is enkel overgenomen, waar het betreft het behoud van de halte plaats 

Beijersche. Deze blijft in stand en zal worden aangepast aan R-net formule. Halteplaats 

Buiten de Veerpoort wordt gesitueerd buiten het gezichtsveld van de stadswal. Deze 

komt bij de parkeerplaats nabij de Dikafabriek. De reactie van de provincie op de 

zienswijze is gedeeld in de raadsvergadering van 9 van 9 mei jongstleden. 

Neven

55 8 73 Ruimtelijke ordening, wonen 

en mobiliteit

SGP Toewerken naar budgettaire neutraliteit voor veerdiensten. Is dat mogelijk? In de nog op te stellen verenvisie zullen er afwegingen gemaakt moeten worden op 

basis van maatschappelijk belang, kosten en baten.  Of dat zal leiden tot budgettaire 

neutraliteit, valt nu niet te zeggen. Die afweging moet nog worden gemaakt. De 

verwachting is eind 2017/ begin 2018 een Verenvisie gereed te hebben.

Neven

56 9 ? Duurzaamheid, infrastructuur 

en milieu

SGP Steeds meer bedrijventerreinen verduurzamen. Op daken van schuren bevindt zich 

asbest. Een prima gelegenheid voor de gemeente om initiatief te nemen tot 

maatregelen. Zonnepanelen voor asbest, windmolens voor bedrijven. Welke 

vorderingen op dit gebied zijn in 2016 gemaakt, of wil het college in 2017 initiëren?

Vanaf 2024 zijn asbest daken verboden. De provincie Zuid-Holland had in 2016 een 

subsidieregeling 'asbest eraf, zonnepanelen erop'. Deze regeling is afgelopen. Wellicht 

volgt nog een nieuwe subsidieregeling. Grote windmolens zijn in de gemeente 

Krimpenerwaard op grond van provinciaal beleid niet toegestaan. Kleinschalige 

windmolens zijn op een aantal plekken wel toegestaan. Het college had in 2016 en 

heeft in 2017 geen acties of projecten gepland gericht op verwijdering van asbest, al 

dan niet in combinatie met realisatie van zonnepanelen of windmolens. Het college zet 

in 2017 in op andere duurzaamheidsprojecten. Alle projecten zijn opgenomen in het 

Actieplan duurzaamheid 2017, dat in juni 2017 nog ter informatie aan de raad wordt 

toegezonden

Neven

57 10 92 Recreatie en toerisme SGP Gebiedspromotie: in 2016 een start gemaakt maar veel uitvoering doorgeschoven 

naar 2017. Voor ons gevoel staat de Krimpenerwaard nog steeds niet op netvlies van 

veel nabije stedelingen als een gebied waar je geweldig kunt onthaasten. Welke 

akties worden in 2017 concreet uitgevoerd om de ontstane achterstand in te halen?

Voorbeelden van activiteiten: Het derde weekend van juni organiseert de 

Metropoolregio Rotterdam- Den Haag het Stap uit je Stad weekend. Dit weekend is 

specifiek gericht op deze doelgroep en moet stedelingen naar het buitengebied 

(waaronder de Krimpenerwaard) trekken. Gemeente Krimpenerwaard doet mee met 

twee arrangementen, Proef de Polder (streekproducten) en Bling Bling in de polder 

(Zilverstad). Verder nemen we deel aan bijvoorbeeld meimaand fietsmaand (landelijke 

campagne), route.nl (themafietsroute's, social media, route.nl zomerboek). Ook wordt 

ingezet op free publicity door het verspreiden van thema- artikelen aan pers. Er worden 

dit jaar twee persreizen georganiseerd voor (buitenlandse) journalisten samen met 

Gouda, Oudewater, Woerden en Bodegraven - Reeuwijk rond het thema kaas en 

fietsen. Dit voorjaar is folderverspreiding buiten de Krimpenerwaard (bijv. Gouda, 

Rotterdam, Kinderdijk) opgestart en dit wordt erg positief ontvangen. Voor andere 

acties verwijzen we naar het programmaplan gebiedspromotie dat u op 4 april 

is aangeboden. In het najaar bieden we een tussenrapportage aan aan uw raad samen 

met de 0 meting recreatie en toerisme. 

Blok

58 11 Paragraaf onderhoud 

kapitaalgoederen / staat 

voorzieningen

SGP Uit de stukken blijkt niets over de toereikendheid van de voorzieningen. Is deze 

informatie wel beschikbaar? Zo ja, dan graag een overzicht!

De voorzieningen zijn bij de jaarrekeningcontrole door de accountant onder andere 

gecontroleerd op toereikendheid, waarbij de accountant heeft vastgesteld dat er geen 

bijzonderheden zijn (paragraaf 9.1.2 van het accountantsverslag 2016). Hierbij geldt 

wel de kanttekening (zie ook paragraaf 6.3 van het accountantsverslag 2016) dat de 

dotatie aan de voorziening IBOR op basis van de inzichten uit de nog lopende 

actualisatie mogelijk nog bijgesteld dient te worden. Dit wordt geïncorporeerd in het 

advies bij het nieuwe IBOR dat u te zijner tijd wordt aangeboden. 

Een toets in het kader van de toereikendheid van voorzieningen vindt periodiek plaats, 

op het moment dat beheerplannen worden herzien. Tussentijds wordt wel gemonitord 

of de uitgaven plaatsvinden binnen de kaders van het vastgesteld beheerplan.

Boere

59 12 160 Paragraaf bedrijfsvoering SGP MTO: is de 1-meting al uitgevoerd, zo ja wat is de daaruit voortvloeiende info? De uitvoering van de 1-meting staat gepland in Q4-2017 Cazemier

60 13 Raadsbesluit: voorstel 

bestemming voordelig saldo:

SGP -activiteiten inzake zwerfafval €116.000: lijkt op een structurele taak, nu te dekken uit 

incidenteel geld? Graag toelichting!

Dit betreft een externe subsidie met een terugbetalingsverplichting. We moeten deze 

echt alleen inzetten voor extra aanpak/extra inzet te voorkoming van zwerfafval en 

daarom  moet dit beschikbaar blijven in 2017
61 1 19 02. Jeugd en WMO 02.03.01 CU U schrijft dat er in het OOGO afspraken op hoofdlijnen zijn gemaakt m.b.t. 

openbaarheid van schoolpleinen. Wat houden deze afspraken in? En wanneer 

verwacht u de specifieke afspraken met scholen te hebben gemaakt?

In het OOGO is afgesproken dat de gemeente de scholen tegemoet komt voor 

openbaarheid van hun pleinen, door de verantwoordelijkheid voor inspectie en keuring 

speeltoestellen over te nemen. De gemeente kan dat goedkoper. In 2017 worden per 

plein maatwerk afspraken gemaakt. 

Neven



62 2 32 662 Maatwerkvoorzieningen 

WMO

CU U schrijft: In 2015 was er sprake van een daling van het CVV. Wat was de reden van 

deze daling in 2015 en hoe is deze ontwikkeling in 2016? 

Vanaf 2012 is er al een daling zichtbaar van de gereden ritten en de kosten CVV  in de 

gehele regio Midden-Holland . De exacte reden hiervan is niet bekend. Het aantal 

pashouders is gedaald. In 2015 waren er 1774 pashouders, in 2016 waren het er 1662. 

De daling van het aantal pashouders en het aantal ritten kan verklaard worden door de 

ontwikkeling binnen de gemeente met betrekking van alternatieve vervoersinitiatieven, 

zoals vrijwilligersinitiatieven. Wellicht kan ontevredenheid over het CVV ook een reden 

zijn. Het jaarverslag 2016 van de stichting CVV moet nog worden aangeboden aan de 

gemeente. Er is nog geen definitieve uitspraak te doen over de ontwikkeling in 2016

Sleeuwenhoek

63 3 32 662 Maatwerkvoorzieningen 

WMO

CU U schrijft: Daarnaast is er sprake van een afname van de verstrekte voorzieningen 

Hulp bij het Huishouden. Hoe is het verloop van deze verstrekte voorzieningen over 

de afgelopen drie jaar (2014-2016)?

Het aantal burgers welke gemiddeld hulp bij het huishouden ontvangen blijft in 2015 en 

2016 nagenoeg gelijk namelijk 974 in 2015 om 951 in 2016. Echter zowel het aantal 

geindicieerde uren als het aantal gefactureerde uren is in 2016 tov 2015 afgenomen.

Sleeuwenhoek

64 4 63 05.11.01 Programma 

Economie

CU U geeft aan dat er nog geen prioriteit is gegeven aan het onderzoek 

Parkeerproblematiek winkelgebieden. Kunt u ons informeren wanneer deze 

Problematiek uw aandacht gaat krijgen?

Er wordt dit jaar een retailvisie per winkelgebied uitgewerkt samen met de detailhandel. 

Daarbij worden ook kansen & bedreigingen, sterke & zwakke punten inzichtelijk 

gemaakt. In geval van mogelijke parkeerproblematiek zal dit expliciet worden benoemd 

en vervolgens meegenomen worden in de actieplannen, die voortvloeien uit de 

retailvisie.

Neven

65 5 66 05 Economie CU U heeft aan baten Markten (311) 64.000 euro begroot en maar 48.000 euro aan 

baten gerealiseerd. Wat is de reden dat deze baten zo zijn achtergebleven?

Bij de harmonisatie van de marktgeldverordening is zoveel mogelijk realistisch 

geraamd. Er waren echter onvoldoende ervaringscijfers bij de hand om dit met 

zekerheid te kunnen stellen. Naarmate de tijd vordert hebben we steeds betere 

ervaringscijfers waardoor de baten beter ingeschat kunnen worden. 
66 6 79 07.02.03 Duurzaamheid en 

Milieu

CU U antwoordt: We hebben een aantal bovengrondse voorzieningen vervangen door 

ondergrondse. Hoeveel voorzieningen zijn er in 2016 vervangen? Hoeveel verwacht u 

er in 2017 te vervangen? Wat zijn (gemiddeld) de kosten voor een ondergrondse 

voorziening?

In 2016 zijn er in totaal in het project diftar  42 voorzieningen vervangen. In 2017 

worden 4 bovengrondse voorzieningen vervangen voor ondergrondse containers. De 

gemiddelde kosten voor vervangen van een bovengrondse voorziening voor een 

ondergrondse voorzieningen, zijn € 9.500 per voorziening. Dit is inclusief 

locatieonderzoek en communicatie.   

Neven

67 7 82/83 07.08 Duurzaamheid en 

Milieu

CU Stimuleren duurzaam vervoer. Overzicht oplaadpunten electrische auto's en fietsen. 

Klopt de informatie dat Krimpenerwaard achterloopt met het aantal oplaadpunten 

t.o.v. gemiddeld Nederlandse gemeenten? (www.waarstaatjegemeente.nl) Zo ja, wat 

gaat u doen om deze achterstand in te lopen?

Sinds eind 2016 kunnen inwoners met een elektrische of hybride auto  een gratis 

oplaadpunt aanvragen. Gezien het aantal aanvragen in de eerste helft van 2017 (totaal 

al 10 aanvragen) zal het aantal oplaadpunten snel toenemen. Of de achterstand wordt 

ingelopen hangt af van het aantal aanvragen in onze gemeente en de toename in 

andere gemeenten.

Neven

68 8 85 07.14 Onkruidbestrijding CU U schrijft: met de door de raad goedgekeurde financiele middelen hebben we 

incidenteel een extra inspanning geleverd om het gewenste beeld te realiseren. Dit 

omdat de voorgestelde aanpak niet voor het gewenste resultaat zorgde.Hoeveel 

middelen heeft u incidenteel in 2016 hiervoor ingezet?  Welke acties heeft u 

ondernomen om voor 2017 wel het gewenste beeld te behalen? Ook nu horen wij 

veel klachten.

In de tussenrapportage van 2016 is door de gemeenteraad € 75k aan incidentele 

middelen beschikbaar gesteld voor extra inzet. In 2017 is gestart met het 

beeldgerichtwerken, hierbij is de uitvoerende partij verantwoordelijk voor het leveren 

van de contractueel voorgeschreven (basis) kwaliteit . Door maandelijkse 

kwaliteitsmetingen wordt door een onafhankelijke partij gevolgd of de kwaliteit wordt 

gehaald.

Boere

69 9 88 721 Afvalverwijdering CU Krimpenerwaard heeft in 2016 een extra bedrag van Nedvang ontvangen dat u stort 

in de voorziening. Wanneer heeft u plannen gereed om dit bedrag in te zetten tbv de 

bestrijding van zwerfafval? 

Wij hebben eind 2017 het beleid en uitvoeringsplannen gereed voor de inzet van de 

zwerfafvalvergoeding vanuit Nedvang. 

Neven

70 10 130 Algemene Dekkingsmiddelen CU Kunt u een verklaring geven voor het feit dat de gemeente Krimpenerwaard in 

vergelijking met andere Nederlandse gemeenten een relatief groot deel (%) van haar 

dekking ontvangt uit het gemeentefonds? (www.waarstaatjegemeente.nl)

Relatief gezien ontvangt onze gemeente net zoveel van haar dekkingsmiddelen vanuit 

het Gemeentefonds als de andere Nederlandse gemeenten (62%). Binnen de 

uitkeringen vanuit het Gemeentefonds (algemene, specifieke en integratie-uikeringen) 

wijk de verdeling echter af. Deze verdeling hangt onder andere af van de 

gemeentespecifieke samenstelling van bevolking, bodemgesteldheid en infrastructuur. 

Daarnaast ontvangt Krimpenerwaard tot en met 2018 nog een herindelingsbijdrage 

vanuit de algemene uitkering van het Gemeentefonds.

Boere

71 1 12 01.02.05 GBS Efficiënt en effectief accommodatiegebruik

In samenwerking met de gemeente Gouda wordt uitvoering gegeven aan de 

bestrijding van laaggeletterdheid. 

a. Wat heeft efficiënt en effectief accommodatiegebruik  te maken met bestrijding van 

laaggeletterdheid?

b. Hoeveel laaggeletterden zijn er in de gemeente Krimpenerwaard?

a. Momenteel vindt er een verschuiving plaats van de zogenaamde traditionele 

bibliotheek naar een taal- en informatiecentrum in het kader van o.a. laaggeletterdheid. 

Er is sprake van samenwerking met veel instellingen binnen de gemeente en de regio. 

Daarnaast maken digitale taalcursussen het werk efficienter.  b. In de gemeente 

Krimpenerwaard zijn er tussen de 2.700 en 5.400 laaggeletterden in de leeftijdsgroep 

16 – 65 jaar. Dit aantal is berekend o.b.v. landelijke percentages.

Sleeuwenhoek

72 2 15 Groenonderhoud GBS Vanwege een aanhoudende klachten- en meldingsstroom over groenonderhoud in de 

kernen van voormalige gemeente Vlist is het onderhoud daar geïntensiveerd.

Verkeersgevaarlijk is het hoge gras op de kruispunten van de wegen. 

a. Wat wordt er aan intensivering groenonderhoud gedaan op de kruispunten van 

wegen?

De aannemer die verantwoordelijk is voor het bermen maaien start juni 2017. Binnen 

de bebouwde kom worden de uitrzichtpunten bij de maaironden vrijgemaaid. Buiten de 

kom worden de bermen onderhouden door provincie en waterschap.  

Boere



73 3 12 Inkomsten zwembad/verhuur 

sporthallen

GBS De inkomsten (kaartverkoop) voor het zwembad ’t Wilgerak en de verhuurinkomsten 

van diverse sporthallen zijn lager uitgevallen dan begroot.

Dat geldt voor zowel de jaarrekeningen 2015 als 2016.

a. Waardoor is de structurele vermindering van de kaartverkoop in het zwembad ’t 

Wilgerak veroorzaakt?

b. Waardoor is de structurele vermindering van de verhuurinkomsten van de diverse 

sporthallen veroorzaakt?

De budgetten van zowel het zwembad in Schoonhoven, als ook enkele 

sportaccommodaties werden structureel door de betreffende voormalige gemeenten te 

hoog ingeschat. Dit is nu gecorrigeerd naar de werkelijke situatie. Ad a): er is reeds 

jaren een afnemende tendens waar te nemen in het zwembadbezoek. De reden hiervan 

is niet onderzocht, maar het heeft wellicht te maken met een veranderende invulling 

van vrije tijd door de burger. Ad b): er is reeds jaren een afnemende tendens waar te 

nemen in het verengingsleven De reden hiervan is niet onderzocht, maar het heeft 

wellicht te maken met een veranderende invulling van vrije tijd door de burger.

Boere

74 4 17 Kapitaal GBS Bij punt 19 wordt gesteld: Ouderen zijn ons kapitaal. 

We stellen voor om te spreken over “ onze doelgroep”

Ouderen als kapitaal zien is een Neoliberalistische opvatting..

Ouderen zijn gewoon mensen.

a. Zou u de term kapitaal willen vervangen door de term doelgroep?

Zoals gemeld op pagina 6 van de jaarrekening zijn de doelstellingen 1-op-1 

overgenomen uit de begroting (en daarmee uit het Collegewerkprogramma). Wij 

verwijzen u dan ook naar het Cwp, waar op blz . 6 (punt 3.19) is opgenomen "Onze 

ouderen zijn ons kapitaal. Waneer zij niet of onvoldoende voor zichzelf kunnen zorgen 

staan wij naast hen." 

Sleeuwenhoek

75 5 24 02.14.01  

maatwerkvoorzieningen

GBS De prestatie-indicator geeft aan, dat het aantal maatwerkvoorzieningen in relatie tot 

het aantal kwetsbare inwoners met 5% afneemt

a. Graag nadere uitleg

 Kunt u aangegeven over welk onderdeel nadere uitleg? Sleeuwenhoek

76 6 32 Maatwerkvoorzieningen 

natura WMO

GBS In 2016 zijn er geen complexe (duurdere) bouwtechnische woningaanpassingen 

verstrekt waardoor de onderbesteding verklaard kan worden.

a. Zijn de inwoners van de gemeente Krimpenerwaard voldoende op de hoogte van 

deze mogelijke bouwtechnische woningaanpassingen?

b. Hoeveel bouwkundige woningaanpassingen vonden er in 2016 plaats?

a. Vanaf de start van Wmo 2015 is de wijze waarop een voorziening wordt toegekend 

veranderd. In plaats van claimgericht is het resultaat dat geldt. Vanwege deze wijziging 

is het aanvraag formulier ook gewijzigd. Voorheen kon een burger aankruisen op het 

aanvraagformulier wat men exact wenste hebben bijvoorbeeld een woningaanpassing, 

hulp bij het huishouden of een scootmobiel. Nu is dat niet meer mogelijk daar er alleen 

een melding gedaan kan worden van het probleem dat men ervaart. Door deze 

wijziging is de informatie voorziening richting burgers ook gewijzigd. Er wordt vanaf 

2015 op voorzieningenniveau niet specifiek meer gecommuniceerd. Indien er een 

noodzaak bestaat voor een woningaanpassing wordt de burger hierover geïnformeerd 

tijdens het keukentafelgesprek. Het kan dan gaan om een traplift of een complexe 

woningaanpassing zoals een uitbouw van een slaapkamer en natte cel.

b. In 2016 zijn in totaal 112 bouwkundige woningaanpassingen verstrekt. 

Sleeuwenhoek

77 7 37 03.05.01; brandweer GBS We willen het vrijwilligersaantal bij de brandweer op peil houden. Ons is bekend, dat 

er steeds zwaardere eisen gesteld worden aan potentiële brandweervrijwilligers.

a. Over hoeveel brandweervrijwilligers beschikten de brandweerkorpsen in de jaren 

2015 en 2016?

b. Op welke wijze denkt men jong volwassen inwoners te stimuleren om 

brandweervrijwilliger te worden?

a. Er zijn nu 162 vrijwilligers in de Krimpenerwaard. Dat waren er in het verleden rond 

de 175. Mensen zijn om diverse redenen vertrokken: verhuizing buiten krimpenerwaard 

of werk wat niet te combineren was, leeftijd en afgekeurd nav Periodiek Preventief 

Medisch Onderzoek (PPMO)

b. De Krimpenerwaard kent o.a. de jeugdbrandweer waarmee jongeren inzicht krijgen 

in het werk van de brandweer en kunnen doorstromen als vrijwilliger. 

Regionale brandweer Hollands Midden heeft campagnes om vrijwilligers te werven, 

indien nodig participeert de gemeente daar in.

Cazemier

78 8 42 04.01.01 project Rode Loper GBS Er is een ondersteuningstraject voor startende ondernemers in Schoonhoven

Bij de bijeenkomst van de Rode Loper waar we aanwezig waren en presentaties 

bijwoonden, ging het meer over uitkeringsgerechtigden en bedrijven.

Daarbij viel het ons op , dat er 6 enthousiaste uitkeringsgerechtigden aanwezig 

waren, die zich goed presenteerden, maar dat het aantal werkgevers minimaal was.

Dit was frustrerend voor de uitkeringsgerechtigden.

a. Zijn er cijfers bekend over het aantal uitkeringsgerechtigden en werkgevers, die 

deze bijeenkomsten bezoeken?

b. Op welke wijze denkt men de werkgevers te stimuleren om deze bijeenkomsten te 

bezoeken? 

a. De bijeenkomsten worden bezocht door 10 à 20 cliënten. 

b.Het stimuleren van werkgevers betreft een contractactiviteit. Hiermee is deze 

activiteit in essentie een verantwoordelijkheid van de opdrachtnemer. Onze handreiking 

daarin is dat de opdrachtnemer via ons werkgeversteam gebruik kan maken van 

werkgeverscontacten. 

Vente

79 9 51 Uitkeringstekort GBS De gemeente Krimpenerwaard heeft een uitkeringstekort. 

In december 2016 heeft de gemeenteraad ingestemd met een notitie op basis 

waarvan een aanvraag voor een vangnetuitkering wordt ingediend. 

Immers de uitkeringskosten zijn nog altijd aanzienlijk hoger dan het door het Rijk 

beschikbaar gestelde budget. 

a. Bestaat de mogelijkheid dat er in 2017 weer een aanvraag voor een 

vangnetuitkering moet worden ingediend?

Ja, alleen zal het aan te vragen bedrag aanzienlijk lager zijn dan het bedrag over het 

jaar 2016 vanwege de fors hogere bijdrage vanuit het Rijk.

Vente

80 10 54 glasvezelnetwerk GBS Wij onderzoeken de mogelijkheden van een glasvezelnetwerk in het buitengebied en 

op bedrijventerreinen om internetverbindingen en digitale netwerken te versterken.

a. Bestaat er ook een deadline waarop het glasvezelnetwerk in het buitengebied 

gerealiseerd moet worden?

Er wordt de komende maanden gewerkt aan het opstellen van een integraal projectplan 

waarin de doorloptijd van het project wordt bepaald.

Vente



81 11 58 05.03.05 digitaal 

bedrijvenloket

GBS Een digitaal bedrijvenloket is ingericht. Database opzetten van lokale bedrijven en 

ZZP’ers die werkzaamheden voor de gemeente zouden kunnen verrichten

a. Hoeveel lokale bedrijven en ZZP’ers zijn inmiddels ingeschreven?

b. Hoeveel werkzaamheden (omzet) hebben zij voor de gemeente Krimpenerwaard 

verricht?

Er wordt hard gewerkt aan de opzet van een digitaal bedrijvenloket waar een database 

van en voor ondernemers onderdeel van uitmaakt. Oplevering is voorzien  voor 1 

januari a.s. 

Vente

82 12 59 05.07a.02 Plannen van 

Aanpak Bedrijventerreinen

GBS Capaciteit wordt ingezet op de bedrijventerreinen (locaties Galgoord en Schoonhoven-

Noord)  Hiervoor is 25.000 euro uitgetrokken (staat op blz. 66 vermeld).  

a. Is 25.000 euro niet een te laag bedrag?

b. Binnen hoeveel jaar  denkt men beide plannen t.a.v. deze twee bedrijventerreinen 

te verwezenlijken?

a. Naast de genoemde 25.000 euro is er reeds een voorbereidingskrediet voor 

Galgoord. Binnenkort wordt de raad voorgesteld om voor bedrijfsterrein Schoonhoven-

Noord 20.000 euro beschikbaar te stellen vanuit de Algemene Reserve Grondzaken. 

Het totale budget dat hierdoor ontstaat is voldoende om voor beide bedrijfsterrein 

(Galgoord en Schoonhoven-Noord), een plan van aanpak te maken.      b. Dit jaar 

willen wij de raad voorstellen een eerste besluit over de toekomst van beide terreinen te 

nemen. Afhankelijk van deze besluiten kan vervolgens een doorkijk worden gegeven in 

het tijdsbestek dat nodig is om de aanpak te realiseren.

Blok

83 13 69 Ruimtelijke Ordening GBS Projecten die door de voormalige gemeenten zijn geïnitieerd (opgenomen in de 

Regionale Agenda Wonen) en vastgelegd in structuurvisies en afhankelijk van 

financiële dekking vanuit de voormalige gemeenten zetten wij onverminderd voort

Een uitstekende beleidsbeslissing.

a. Hoe lang duurt de afhankelijkheid van de financiële dekking vanuit de voormalige 

gemeenten nog?

Over de duur is geen eenduidig antwoord te geven. Uuitgangspunt is dat het college 

ordentelijke besluitvorming (waaronder fiannciele dekking), door voormalige 

gemeenten, zoveel mogelijk wil respecteren.

Blok

84 14 78 turbines GBS Grote windturbines ontsieren het landschap en alleen turbines met een hoogte die 

aansluit op de bebouwde omgeving en passen in het landschap staan we toe.

a. Aan welke hoogte in meters wordt dan gedacht?

Het gaat om zeer kleinschalige windturbines op erfniveau, ook wel Urban windturbines 

of stedelijke windturbines genaamd. Deze zijn uitsluitend geschikt voor kleinschalige 

energie opwekking. Het gaat om horizontale as windturbines, verticale as windturbines 

en de energy ball en windwall windturbines. Deze worden veelal op daken geplaatst of 

solitair op het erf waarbij ze dan niet hoger zijn dan de daar maximaal toegestane 

bouwhoogte van erfbebouwing. 

Blok

85 15 85 onkruidbestrijding GBS De belangrijkste speerpunten hierin zijn een preventief veegprogramma en het 

toepassen van thermische onkruidbestrijding (heet water) 

We hebben geconstateerd dat de voorgestelde aanpak niet voor het gewenste 

resultaat zorgde. 

a. Stapt men nu van het toepassen van thermische onkruidbestrijding af?

b. Zo ja, welke onkruidbestrijding gaat men dan toepassen?

Nee, Er wordt niet afgestapt van thermische onkruidbestrijding . De aannemer die 

verantwoordelijk is voor het bestrijden van onkruid op verharding gebruikt nog steeds 

warmte als middel om het onkruid te bestrijden. 

Boere

86 16 92 08.03.01 Kleinschalige 

overnachtingsmogelijkheden

GBS Versterken van kleinschalige overnachtingsmogelijkheden in het buitengebied.

a. Hoeveel boerderijcampings liggen er in de Krimpenerwaard?

b. Denkt men hierbij ook aan het toestaan van meer boerderijcampings in de 

Krimpenerwaard?

Er is binnen de huidige bestemmingsplannen al veel mogelijk als het gaat om 

kamperen bij de boer. In Stolwijk is een grotere camping bij een boerderij en een 

kleinschalige boerderijcamping. Ook is er een natuurcamping in Bergambacht. 

Blok

87 17 120 1.0011  KW-Microkredieten 

startende ondernemers

GBS Dit krediet is destijds door de gemeente Nederlek ter beschikking gesteld maar niet 

benut.

Voorgesteld wordt om dit krediet af te sluiten.

Indien de raad het opnieuw wil instellen hiervoor een nieuw besluit te nemen.

a. Wat zijn de oorzaken dat er door de startende ondernemers geen gebruik is 

gemaakt van deze microkredieten?

Bij de behandeling van de begroting 2014 is bij amendement een bedrag van €50.000 

beschikbaar gesteld en is het college van de voormalige gemeente Nederlek gevraagd 

om met een raadsvoorstel te komen. Deze uitwerking is door de gemeente Nederlek 

niet meer opgepakt.

Vente

88 18 136 8 Marktgelden GBS Bij het opstellen van de geharmoniseerde verordening is gekozen voor een nieuwe 

tariefstructuur. De werkelijke inkomsten vallen 14.000 euro lager uit dan geraamd. 

a. Zijn de werkelijke inkomsten lager dan beraamd door invoering van lagere 

tarieven?

b. Zijn de werkelijke inkomsten lager dan beraamd door minder aanvraag 

standplaatsen?

Bij de harmonisatie van de marktgeldverordening is zoveel mogelijk realistisch 

geraamd. Er waren echter onvoldoende ervaringscijfers bij de hand om dit met 

zekerheid te kunnen stellen. Naarmate de tijd vordert hebben we steeds betere 

ervaringscijfers waardoor de baten beter ingeschat kunnen worden. 

Vente

89 19 142 Kengetallen GBS Men ingang van de begroting 2016 en de jaarstukken 2015 is een verplichte basisset 

van vijf financiële kengetallen opgenomen in de financiële paragraaf.

De VNG geeft aan dat een schuldquote tussen 0 % en 90% normaal is.

En normaal bevindt het schuldratio van een gemeente zich tussen 20% en 70%.

Bij een solvabiliteitsratio groter dan 80% heeft een gemeente zijn bezit zwaar belast 

met schuld.

 

a. Zijn de beide genoemde bandbreedtes niet erg ruim?

b. Volgens mij moet het genoemde solvabiliteitsratio geen 80% maar 20% zijn.

a. De gemeente gaat niet over de bandbreedtes. De VNG geeft slechts aan welke 

waarden per kengetal als normaal mogen worden beschouwd. Daarmee zijn de 

bandbreedtes derhalve niet te ruim. De kengetallen moeten in samenhang worden 

beoordeeld om een oordeel te kunnen geven over de financiële positie van de 

gemeente. De uitkomst geeft niet direct antwoord op de vraag of de financiële positie 

goed is, maar geeft inzicht in de samenstelling van de financiële positie. Met dat inzicht 

kan gestuurd worden op financieel beleid.

b. De genoemde 80% is slechts een voorbeeld waarbij bezit zwaar belast zou zijn met 

schuld. Zoals uit het overzicht duidelijk naar voren komt, bevindt de solvabiliteit van 

Krimpenerwaard zich met 37% aan de ondergrens van de bandbreedte.

Boere



90 20 143 Belastingcapaciteit GBS De indicator is het resultaat van de woonlasten in de Krimpenerwaard in 2016 

afgezet tegen het landelijk gemiddelde voor 2016.

Het rentepercentage van 113% geeft aan dat de gemiddelde belastingdruk in de 

Krimpenerwaard 13% hoger is dan het landelijk gemiddelde in 2016

a. Door welke belastingheffing(en) wordt dit veroorzaakt?

b. Bestaan er mogelijkheden om de belastingdruk in de Krimpenerwaard in de 

toekomst op gemiddeld landelijk niveau te krijgen?

Dit wordt voornamelijk veroorzaakt door de Rioolheffing. Deze ligt in de gemeente 

hoger dan gemiddeld. De oorzaak hiervoor is dat we een heel landelijk, uitgestrekt 

gebied hebben op een hele slappe bodem. 

Vraag b is politiek!

Boere

91 21 160 Ziekteverzuim GBS Het gemiddeld ziekteverzuimpercentage in Nederland voor gemeenten lag in 2015 op 

5.3%.  In onze gemeente lag dat in 2016 op 5,76% , dus hoger.

Als reden wordt genoemd langdurig ziekteverzuim.

a. Over hoeveel concrete gevallen gaat het dan?

Het gemiddeld landelijk percentage in 2016 is geen 5,3% maar 5,6%. Ons verzuim- 

percentage is dan 0,2% hoger dan het landelijk gemiddelde.  Het merendeel wordt 

veroorzaakt door (extra) langdurig verzuim. Hieronder verstaan wij medewerkers die 

langer dan 6 maanden ziek zijn. Het betreft 15 medewerkers.    In vergelijking met 

gemeenten uit dezelfde inwonersklasse (50.000-100.000) is het kortverzuim (max 7 

dagen) 0,3% lager, het middellang verzuim 8 tot 42 dagen) gelijk en het langdurig 

verzuim (43 tot 365 dagen) 0,9% lager en het extra lang verzuim (meer dan dan 365 

dagen) 1,4% hoger. Het is een gegeven dat het (extra) lang verzuim per definitie 

moeilijk te beïnvloeden is. Betreft complexe medische situaties.                                                      

Cazemier

92 22 146 Formatie GBS Totale formatie is vastgesteld op 355,45 fte. 

Onderbezetting ca. 33 fte (peildatum 31 december 2016)

Als reden van deze onderbezetting wordt genoemd, dat in deze fase van de 

organisatieontwikkeling deze “flexibele schil “passend is.

a. Tot welke grootte kan deze flexibele schil in de toekomst teruggebracht worden?

De minimaal noodzakelijke formatie blijft 355,45 fte. De onderbezetting op de peildatum 

van ca. 33 fte is ingevuld door tijdelijk personeel met een specifieke expertise die in 

deze fase van organisatieontwikkeling noodzakelijk is. Deze reguliere formatieplaatsen 

zullen op termijn structureel worden ingevuld.

Daarnaast heeft uw raad in 2016 financiele middelen beschikbaar gesteld voor het 

bovenformatief inhuren van personeel (ca. 18 fte)  om knelpunten als gevolg van de 

herindeling op te vangen. Uitgangspunt hierbij is dat op 1 april 2018 deze 

werkzaamheden zijn afgerond en kan de formatie teruggebracht worden naar 355,45 

fte. 

Cazemier

93 23 184 uitkeringsgerechtigden GBS De groei van het totaal aantal uitkeringsgerechtigden in de gemeente 

Krimpenerwaard is vanaf 1januari 2011 tot 1 januari 2017  72%.’

a. Wat zijn de prognoses voor de komende jaren?

b. Wat zijn de belangrijkste oorzaken van de groei van het aantal 

uitkeringsgerechtigden?

a. In absolute aantallen zal het cliëntenbestand stabiel blijven omdat (1) instroom van 

nieuwe cliënten ondanks de aantrekkende economie op eenzelfde peil als de afgelopen 

jaren blijft. Vooral het aantal max. WW-ers neemt opvallend toe, (2) de uitstroom van 

cliënten naar betaald werk  ongeveer gelijk is aan de instroom en (3) er in toenemende 

mate sprake is van gedeeltelijke uitstroom als gevolg van parttime werk waardoor de 

cliënt wel blijft meetellen in het bestand. In kwalitatieve zin zal het cliëntenbestand 

echter veranderen, omdat (1) cliënten die nu al moeite hebben om de aansluiting op de 

arbeidsmarkt te krijgen, door gebrek aan specifieke vakkennis, 

werknemersvaardigheden of andere in de persoon gelegen factoren (medisch dan wel 

psychisch), steeds verder op achterstand raken, (2) het bestand ‘vergrijst’ en (3) het 

aantal statushouders toeneemt.

b. De belangrijkste oorzaken van een groeiend aantal uitkeringsgerechtigden zijn vooral 

macro-economische factoren alsmede de specifieke lokale arbeidsmarkt. (1) Macro 

–economische factoren zijn : de verkorte WW periode, de Flexwet waardoor veel 

werknemers met een tijdelijk contract na maximaal twee jaar geen verlenging krijgen.  

(2) Veel cliënten voldoen niet aan specifieke eisen die de lokale arbeidsmarkt vraagt: 

specifieke branchekennis en breed inzetbaar en jong. 

Vente

94 1 12 01 samenleving D66 01.02.03/01.03.05 accommodatiegebruik sport en onderwijs voorbereidingsfase 

gedaan: wat wordt nu het tijdspad?

Het streven is om het huisvestingsplan onderwijs in december 2017 in de raad te 

hebben. De verdere uitwerking sportaccommodaties wordt verder uitgewerkt volgens 

hetgeen in de sportnota staat.

Neven

95 2 16 02 Jeugd en WMO D66 punt 9 geen coffeeshops: zijn de gevolgen hiervan onderzocht? Bij de afweging voor het 0-beleid coffeeshops 

heeft in beperkte mate onderzoek plaatsgevonden. Geconstateerd is dat Gouda een 

regiofunctie vervult en dat het aannemenlijk is dat de momenteel beperkte overlast, fors 

zal toenemen met de komst van een coffeeshop.

Cazemier

96 3 16 02 Jeugd en WMO D66 punt 10: is het onderwerp seksuele diversiteit wel eens besproken met de 

schoolbesturen/onderwijsinstellingen?

Het onderwerp is niet geagendeerd geweest bij een van de overleggen. Neven

97 4 17 02 Jeugd en WMO D66 Punt 17: het behalen van een zwemdiploma kan voor bijstandsgezinnen via het 

jeugdsportfonds. Echter dit is ontoereikend. Zijn er andere subsidiemogelijkheden?

Nee, deze zijn er binnen het huidige vastgestelde gemeentelijk beleid niet. Neven

98 5 17 02 Jeugd en WMO D66 punt 24: wordt hier ook voorlichting over het belang van vaccineren meegenomen? Er wordt voorlichting gegeven over het belang van vaccineren door de GGD en 

verloskundigen.

Sleeuwenhoek

99 6 41 03 Openbare orde en 

veiligheid

D66 Is de huur van de brandweerkazernes nu realistisch begroot? Ja, dit is nu realistisch begroot. Cazemier

100 7 42 04 Werk en Inkomen D66 hoeveel startende ondernemers hebben ondersteuning gehad via het project Roode 

Looper en met hoeveel mensen loopt dit nog door?

De Roode Loper biedt re-integratietrajectan voor uitkeringsgerechtigden met als doel 

om hen te laten starten als beginnend ondernemer. Acht kandidaten hebben hieraan 

deelgenomen. Het project de Vliegende Start is bedoeld voor net begonnen 

ondernemers. Hieraan hebben 10 kandidaten  deelgenomen.

Vente



101 8 42 04 Werk en Inkomen D66 hoeveel mensen hebben meegedaan aan het buddy-programma? In de buddyprogramma’s hebben in totaal 25 kandidaten meegedaan. 10 kandidaten 

zijn uitgestroomd naar betaald werk en 5 kandidaten zijn op een re-integratietraject 

geplaatst. De overige kandidaten zijn door in de persoon gelegen (medische) factoren 

uitgevallen.

Vente

102 9 42 04 Werk en Inkomen D66 Garantiebanen: er zijn 10 garantiebanen gerealiseerd maar twee in 2015 en 2016? 

Wanneer zijn de andere acht gerealiseerd?

Gemeentelijke organisatie heeft 2 medewerkers in dienst genomen op basis van een 

garantiebaan.  Op basis hiervan fte en overgangsrecht is 3,44 Fte gerealiseerd. De 

andere garantiebanen zijn via op naam gedetacheerd werk vanuit Promen. Dit gaat om 

8,04 Fte. De bezetting geschiedt door 9 medewerkers. Er is 1 vacature. 

Vente

103 10 43-49 04 Werk en Inkomen D66 k zie niets terug over statushouders. Uiteindelijk zijn er in 2015 en 2016 toch ruim 

100 statushouders bijgekomen. Deze zitten veelal in de bijstand waardoor er een 

grotere instroom is in de bijstand. Waarom is hier geen doelgroepenbeleid met 

reintegratie op gezet? En hoeveel statushouders hebben in de afgelopen periode 

(2015 en 2016) een baan gevonden? Kan Promen ook niet iets betekenen voor deze 

doelgroep? 

In oktober 2016 heeft de raad steun gegeven aan een ambitieuze aanpak voor 

integratie van statushouders. Begin 2017 zijn we in de praktijk gestart met de 

uitvoering. In het jaar 2016 heeft de gemeente geen specifieke aanpak voor 

statushouders gehad.In ons ICT systeem registreerden we in 2016 nog niet of men 

'statushouder' was. Met een omweg (=veel werk) kunnen we deze informatie wel 

beschikbaar krijgen. We kiezen er echter voor om ons ICT systeem in 2017 te 

verbeteren waardoor we structureel dergelijke informatie beschikbaar krijgen.Promen is 

één van de vele partners die met ons werken aan de integratie van statushouders. De 

afgelopen tijd (in 2017) hebben we ons vooral gericht op het matchen van 

statushouders richting vrijwilligerswerk en betaald werk bij werkgevers in de 

Krimpenerwaard.

Vente

104 11 45 04 Werk en Inkomen D66 bijna 30% van het clientenbestand is actief geweest in een re-integratietraject: is dit 

vergelijkbaar met andere gemeenten?

Ja. Vente

105 12 46 04 Werk en Inkomen D66  is het traject van Promen: bouwen aan de toekomst waaraan drie jongeren uit de 

Krimpenerwaard hebben meegedaan, een succes gebleken?

2 jongeren zijn toegeleid naar werk, 1 jongere is doorgeleid naar de dagbesteding Vente

106 13 47 04 Werk en Inkomen D66 Hoeveel mensen met betalingsachterstanden zijn gesignaleerd bij 

Schulddienstverlening in 2016?

Er hebben zich 120 mensen met een betalingsachterstand gemeld. Vente

107 14 51 04 Werk en Inkomen D66 reintegratiebudget overschot: is er te weinig gedaan dat er 98K over is in 2016? Nee. Dit betreft het restant van het uit 2015 overgehevelde budget, dat bij de 2e 

Tussenrapportage door de raad beschikbaar werd gesteld. Hierdoor was het niet 

mogelijk om tot daadwerkelijke uitgave van het gehele budget over te gaan. Echter, dit 

budget is wel vastgelegd in verplichtingen. De facturatie vindt plaats in 2017.

Vente

108 15 66 05 Economie D66 310 punt 2: Waarom is de uitvoering programma economie later gestart? In 2016 is fors ingezet op de verbinding tussen partijen en het oprichten van het 

Economisch Platform. Hierom zijn concrete projecten nog niet altijd opgepakt in 

afwachting van een gezamenlijke uitvoeringsagenda.

Vente

109 16 81 Duurzaamheid D66 programmapunt 07.04.07: Ligt het 2018 doel "Energielabel B" op schema? Wat is 

hiertoe reeds ondernomen?

Zoals aangegeven in de Jaarrekening zijn in 2016 geen concrete acties utigevoerd. 

Zoals eerder aangegeven wordt na vaststelling van de Woonvisie op dit moment 

gewerkt aan een uitvoeringsprogramma bij de Woonvisie. Vervolgens worden deze 

vertaald in onder andere prestatieafspraken.  Het daadwerkelijk realiseren van een 

energielabel bij sociale huurwoningen is een verantwoordelijkheid van de corporaties 

waarbij de gemeente en corporaties natuurlijk samen optrekken bij belangrijke 

doelstellingen, zoals op gebied van duurzaamheid.

Neven

110 17 82 Duurzaamheid D66  programmapunt 07.08: Zijn er ook daadwerkelijk extra laadpunten gekomen? 

Hoeveel? 

Tot op heden zijn er 10 oplaadpunten aangevraagd. De aanvragen voldoen alle aan de 

gestelde voorwaarden. De nieuwe oplaadpunten worden over circa twee maanden 

geplaatst.

Neven

111 18 99 Bestuur en dienstverlning D66 09.05.02 er komt een intern communicatiebeleid. Is dit SMART?  Er is in 2016 intern communicatiebeleid opgesteld met als doel goede 

informatieuitwisseling.

Cazemier

112 19 111 Financien en algemene 

dekking

D66 Toeristenbelasting is hoger uitgevallen 142K (2015: 111K). Zijn er meer toeristen in 

2016 dan in 2015 of zijn er andere oorzaken?

Of er in heel de gemeente meer toeristen zijn dan in 2015 is niet te zeggen. De oorzaak 

is dat vanaf 2016 in de gehele gemeente Krimpenerwaard toeristenbelasting wordt 

geheven. Tot en met 2015 was dat alleen in de voormalige gemeenten Bergambacht, 

Schoonhoven en Vlist. Het tarief voor 2016 is een gemiddelde van de tarieven van de 3 

oude toeristenbelastingen. Het is echter nog wel een raming omdat de belasting over 

2016 pas begin 2017 wordt opgelegd.

Boere

113 20 111 Financien en algemene 

dekking

D66 OZB-opbrengsten vielen wat lager uit. Hoe is dit opgevangen? Bij de rioolheffing is dit 

opgevangen via de egalisatievoorziening, klopt dat?

De lagere opbrengst van de OZB verloopt via de exploitatie en is daarmee onderdeel 

van het rekeningsaldo. Bij de rioolheffing is dit inderdaad opgevangen via de 

egalisatievoorziening.

Boere

114 21 140 Weerstandsvermogen D66 Weerstandsvermogen. Is het mogelijk voor de komende jaren een tijdslijn met aan te 

houden -nu bekende en dus aflopende (met name de post gebiedsovereenkomst) - 

risico's te maken

Voor het weerstandsvermogen is het helaas niet mogelijk een tijdslijn aan te houden 

voor de aflopende risico’s. Allereerst weten we van veel risico’s niet in welk jaar een 

risico zich voordoet ,kan voordoen of geheel of volledig kan vervallen. Daarnaast levert 

een verloopstaat de indruk dat risico’s afnemen zonder rekening te houden met 

mogelijke nieuwe risico’s. Door bij sommige risico’s (bijvoorbeeld 

gebiedsovereenkomst)  te benoemen tot wanneer dit risico volledig kan vervallen kan 

de indruk ontstaan dat dit vermogen na afloop van deze termijn beschikbaar is. Dat 

hoeft niet het geval te zijn omdat het risico zich al eerder voorgedaan kan hebben of dat 

het vermogen nodig is voor nieuwe risico’s. 

Boere



115 22 149/15

0

Onderhoud kapitaalgoederen D66 Waarom zijn de sportcomplexen duurder uitgevallen? Het jaarlijks exploitatiebudget voor het verrichten van klein onderhoud bij diverse 

sporthallen en zwembad ‘t Wilgerak is niet toereikend om het wettelijke- en 

noodzakelijk onderhoud uit te voeren. Het tekort voor klein onderhoud is grotendeels 

ontstaan door het feit dat voor diverse onderdelen waarvoor een onderhoudscontract 

noodzakelijk is, dit niet was opgenomen. Afgelopen jaren is gebleken dat structureel 

klein onderhoud noodzakelijk is om voor de langere termijn (via groot onderhoud) geen 

tegenvallers te krijgen. Het exploitatiebudget voor klein onderhoud zetten wij in voor het 

verrichten van: wettelijk-, noodzakelijk-, contract- en dagelijks onderhoud. De extra 

onderhoudskosten moeten gedekt worden binnen de exploitatiebegroting van het 

betreffende object. In veel gevallen is het huidige exploitatie budget voor klein dagelijks 

onderhoud structureel te laag. Uitgangspunt is dat de totale exploitatiekosten moeten 

worden gedekt door de verhuurinkomsten (kostendekkende tarieven). Indien deze 

inkomsten onvoldoende zijn betekent dit een tekort op het product en komt dit t.l.v. de 

algemene dekkingsmiddelen.

Boere

116 23 160 Bedrijfsvoering D66 Het ziekteverzuim ligt hoger dan het landelijk gemiddelde. Hoe komt dit? Langdurig zieken. Zie vraag 91 (vraag 20 GBS) Cazemier

117 24 156 Betalingsverkeer D66 Betalingsverkeer. Waarom wordt 17% van de facturen niet binnen 30 dagen betaald? 

Wat is het streven voor 2017?

Goedkeuring van de factuur vereist voorafgaand fiattering van de budgethouder en in 

aantal gevallen roept dat vragen op met betrekking tot de hoogte van de factuur of de 

juistheid van de levering/prestatie.

Cazemier

118 25 172 gemeenschappelijke 

regelingen

D66 Eneco is inmiddels gesplitst in twee bedrijven: Stedin en Eneco.  Kan de 

portefeuillehouder aangeven welk deel van het eigen vermogen (volgens de 

jaarrekening 31-12-2016 nog niet bekend, maar 01-01-2016 was dit  € 

5.350.000.000,== (vijfduizend driehonderdvijftig miljoen) aan Stedin en welk del aan 

Eneco zou worden toegewezen?  En hoe zijn de winstverwachtingen voor beide 

nieuwe bedrijven?  Zijn er dividenduitkeringafspraken gemaakt met beide bedrijven? 

Op de betreffende websites is hierover het volgende aangegeven:

Beginbalans Stedin: EV € 2,455 miljard (per 1-2-2017)

Beginbalans Eneco: EV € 2,821 milard (per 1-2-2017) 

Winstverwachtingen:

De winstverwachting voor beide nieuwe bedrijven is conform voorgaande jaren. In 2016 

heeft Eneco onze gemeente € 554.000 aan dividend uitgekeerd.

Dividendafspraken:

In het uitsplitsingsplan is het uitganspunt opgenomen om 50% van het aan de 

aandeelhouders toe te rekenen netto resultaat als dividend uit te keren.

Boere

119 26 172 gemeenschappelijke 

regelingen

D66 Wanneer worden de resultaten van Cyclus, Oasen, en Veerdienst Schoonhoven 

bekend gemaakt? 

De gemeente is afhankelijk van aanlevering van de jaarstukken van de betreffende 

partijen. Het is niet goed mogelijk hierop invloed uit te oefenen.

Cazemier

120 27 187 I. Sociaal Domein D66 Er zijn 3812 meldingen/aanvragen geweest. Is dit vergelijkbaar met andere 

gemeenten van vergelijkbare grootte?

Een vergelijking van het aantal meldingen en aanvragen tussen de gemeente 

Krimpenerwaard en andere gemeenten is niet te maken. Elke gemeente heeft namelijk 

zijn toegang tot algemeen voorliggende voorzieningen en maatwerkvoorzieningen 

anders geregeld. 

Sleeuwenhoek

121 28 201 Balans D66 Materiële vaste activa: Waarop is deze post gebaseerd? Zijn dat de actuele WOZ-

waarden? is er een lijst met de 131 o.g. objecten van de gemeente beschikbaar met 

WOZ-waarden?

De post materiele vaste activa is gebaseerd op de grondslagen voor waardering en 

resultaatbepaling terug te vinden op pagina 194 van de jaarrekening. Dit zijn niet de 

actuele WOZ-waarde, maar de boekwaarde. De WOZ-waarden zijn bekend.

Boere

122 1 105 Bestuur en Dienstverlening VVD Frictiekosten…..hier geboekt. In de begroting was de toevoegingop een ander 

product opgenomen. Vraag waarom? Dat maakt vergelijking er niet eenvoudiger op.

Bij de tussenrapportage 2016 zijn de laatste mutaties naar aanleiding van de nota 

reserves en voorzieningen verwerkt. De overheveling van de betreffende toevoeging 

naar het juiste product is daarin ten onrechte niet meegenomen. De daadwerkelijke 

toevoeging is wel op het juiste product geboekt. In 2017 wordt dit in gecorrigeerd. Voor 

het saldo heeft dit geen consequenties.

Boere

123 2 3 Openbare Orde en Veiligheid VVD Verder een omissie bij Openbare Orde en Veiligheid: Inmiddels is het KVO in 

Schoonhoven centrum gecertificeerd(staat niet vermeld), en verder ter info: de 

werkgroep "vesting Schoonhoven"bestaat niet meer en is vervangen door werkgroep 

KVO

Klopt. Het initiatief vestingstad Schoonhoven is verder gegaan als KVO-project. De 

eerste certificering van het KVO-project is succesvol doorlopen.

Cazemier


